
GEDICHTEN OP MUREN

Leiden is van oudsher een schrijversstad.
Talloze uit de literatuur bekende namen hebben hier gewoond.
Denk maar aan Albert Verwey, Piet Paaltjens, J.C. Bloem,
Willem Bilderdijk, en uit recentere tijd, Jan Wolkers, Maarten
Biesheuvel en Maarten 't Hart.
Daarnaast oefent de universiteit al eeuwenlang aantrekkings‑
kracht uit op "grote denkers” uit de hele wereld. Beide tradities
hebben er toe bijgedragen dat Leiden, al lang voor er sprake
was van onze huidige multi-culturele samenleving, een ont‑
moetingsplaats was voor mensen van alle denkbare nationali‑
teiten. In Leiden was en is plaats voor iedereen.
Er heerst een tolerant klimaat. Hier kan men in alle rust leven
en werken.

Om deze belangrijke internationale en literaire traditie in het
laatste decennium van deze eeuw te benadrukken werd medio
1992 het idee geboren om in Leiden "gedichten op muren te
schrijven”. Gedichten van schrijvers uit de hele wereld, opge‑
schreven in hun oorspronkelijke taal en verspreid over alle
wijken van de stad. ledere bezoeker, of het nu een weten‑
schapper, een nieuwe inwoner of een toerist is, wordt op deze
manier geconfronteerd met het eeuwenoude gastvrije karakter
van de stad. De Nederlandse en Engelse vertalingen stellen
daarnaast iedereen in staat kennis te maken met de cultuur
van andere landen.
De gedichten worden geselecteerd door de initiatiefnemers van
het project, die voor de vertalingen en adviezen een beroep
kunnen doen op specialisten van de universiteit.



Eind 1992 maakten de initiatiefnemers (Jan

Willem Bruins, Caroline Griep, Piet van Veen en
Ben Walenkamp) een begin met het project. De
eerste twee gedichten trokken onmiddelijk de
aandacht van zowel de regionale als de landelij‑
ke pers.
Kunstenaar Jan Willem Bruins "schreef" een
gedicht van de Russische dichteres Marina lva‑
navno Tsvetajeva op de gevel van antiquariaat
Burgersdijk & Niemans op de hoek Klok‑
steeg/Nieuwsteeg. Een tweede gedicht van Willi‑
am Shakespeare heeft hij aangebracht op het
pand op de hoek Rapenburg/Houtstraat. Daarop
volgend zijn op diverse plaatsen in de stad
“gedichten op muren” verschenen. (Bron: Stich‑
ting TEGEN-BEELD)

Eind 1993 werden ook wij benaderd of wij iets
voelden voor het plaatsen van een gedicht op de
muur van ons pand (hoek VlietKampersteeg). Na
enige bedenktijd en een orientatie op de reeds
verschenen gedichten (wat een leuke fietstocht
door de stad opleverde overigens) gingen wij
akkoord. We konden nog een keuze maken uit
twee voorgeselecteerde gedichten. Het werd
een gedicht van de Portugese dichter Pessoa.
Inmiddels heeft Jan Willem Bruins (zie foto) zijn

kunstwerk voltooid en het resultaat mag er ons
inziens zijn!
Als u in de buurt bent is het de moeite waard er
eens langs te lopen. Binnenkort wordt er ook
een bordje met de Nederlandse en Engelse
vertaling geplaatst (tot die tijd moet u genoegen
nemen met een copie van de Nederlandse ver‑
taling voor ons raam).

YvD.

Kommercie
Onlangs ontvingen veel bewoners van onze wijk
een brief, die bij hen gemengde gevoelens zal
hebben opgeroepen. De bedoelde bewoners zi jn
studenten, die woonakkomodatie huren van de
Stichting Leidse Studentenhuisvesting. In de
brief werd een reorganisatie van het bestuur van
de SLS aangekondigd, om zich een "zo sterk
mogelijke marktpositie” te kunnen verwerven.
Naast het vervullen van haar non-profit funktie,
wil zij dus kommerciële nevenaktiviteiten gaan
ontplooien.

Dit is terug te voeren op de “terugtredende”
overheid, die steeds minder gemeenschapsgeld
bijdraagt aan dergelijke voorzieningen. De
dienstverlenende organisaties moeten daarom
“verzelfstandigen”. Als de wegvallende bijdra‑
gen niet voldoende worden gekompenseerd
door verlaging van de interne kosten, zoeken zij
naar andere inkomstenbronnen. Er blijken dan
vaak nog gaten in de markt te zitten.
De omschakeling van gesubsidiëerde dienstver‑
lening naar de vrije markt vergt een grote kul‑
tuuraanpassing van de burokratische instellin‑
gen, zie PTT en NS. Degenen die daarin goed
mee kunnen komen, krijgen de smaak vaak
goed te pakken! Immers, een monopolie bezit‑
ten is minder uitdagend dan konkurreren op de
vrije markt, waar je de klanten moet zien over te
halen. Dus mag je ook meer investeren in je
uitstraling (mooi kantoor e.d.). De begeerte naar
meer allure maakt de verleiding groot om min‑
der prioriteit te geven aan de kerntaak.
De vraag is nu hoe goed de SLS-bestuurders
bestand zullen zijn tegen deze verleiding.

Omdat verzelfstandigende bedrijven klant‑
gerichter en marktkonform moeten werken,
wordt de klant een betere dienstverlening in het
vooruitzicht gesteld. Ook de SLS doet dat.
Pikant is in dit verband dat recent berichten in
de krant verschenen van massale onvrede van
studenten over arrogant en klantonvriendelijk
optreden van de SLS: hoge navorderingen die
onverwacht snel moeten worden voldaan, en
dergelijke. Zal de student straks meer waar voor
zijn/haar geld krijgen?

HvG
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- verkeer & parkeren 
- bouwen & woonomgeving 
- vuil-/afvalproblematiek & geluidoverlast 
- (sociale) veiligheid 

- (sociale) veiligheid 
9. Rondvraag 
10. Sluiting 

Joop Gerritsen, secretaris 

Als onze uitnodiging aan u suksos heeft, willen 
wij vanaf de AL V van 1995 het bestuur met circa 
2 personen verkleinen. 

HvG 

LEDENVERGADERING 

Op woensdag 30 maart 1994 zal de ALGE- 
MENE LEDENVERGADERING plaats- 
vinden in het gebouw van Ars Aemula Naturae, 
Pieterskerkgracht 9, aanvang 20.30 uur. 

AGENDA 
1. Opening en mededelingen 
2. Verslag van de Algemene Ledenvergade- 

ring van 26 april 1993, gepubliceerd in de 
Hart van de Stad Krant nr. 66 van augus- 
tus 1993. 

3. Ingekomen en uitgegane stukken. 
4. Jaarverslag 1993. 

Gepubliceerd in dit maartnummer van de 
Hart van de Stad Krant, nr. 69. 

5. Financieel Jaarverslag 1993, aan de leden 
verzonden tegelijk met de acceptgiro voor 
1994. 

6. Begroting 1995 
7. Bestuursverkiezing 

Zoals elders in de krant te lezen treedt de 
huidige voorzitter, mevr. A. Wamsteker- 
Meijer af. Het bestuur stelt voor het huidi- 
ge bestuurslid H.D. van Gelderen als voor- 
zitter te kiezen. 
Door dit voorstel en door het overlijden 
van mevr. Schölvinck, zijn er thans 2 vaca- 
tures. In mei a.s. onstaat een 3e vacature, 
doordat de statutaire termijn van maximum 
6 jaar voor de heer C. van der Schaaf dan 
verstreken is. 
Het bestuur draagt als nieuwe bestuursle- 
den voor: 
- mevr. Y. van Deutekom, Vliet 46 
- de heer L. Schrijven, Lokhorststraat 21a 
- de heer A te Velde, Galgewater 31. 

8. Toelichting op de werkgroepen: 
- verkeer & parkeren 
- bouwen & woonomgeving 
- vuil/afvalproblematiek & geluidsoverlast 

Een uitgave van de Vereniging 
voor de Pieters- & Academiewijk 
en Levendaal-West 

KONINGINNEDAG 1994 

Programma wijkvereniging 

Op zaterdag 30 april 1994 organiseert de wijk- 
vereniging weer een inloopconcert in de Taffeh- 
zaal van het Rijksmuseum van Oudheden. Het 
concert wordt verzorgd door ensembles van de 
Streekmuziekschool Leiden e.o. en begint om 
14.00 uur. De toegang is gratis. 

Om 11.30 uur wordt op het Pieterskerkplein met 
een kleine plechtigheid een bank aangeboden 
door het bestuur van de wijkvereniging aan de 
bewoners van de wijk. 
Deze bank wordt geplaatst bij de Beatrixlinde, 
die ter gelegenheid van de inhuldiging in 1980 
door het bestuur werd geplant. 

) 

JAARVERSLAG 1993 

HART VAN DE Sp2 Kr 

Bestuurssamenstelling 
Op 1 januari 1993 was het bestuur als volgt 
samengesteld: 
mw. A.W. Wamsteker-Meijer, voorzitter 
J.J.M. Gerritsen, secretaris 
C.F. van der Schaaf, penningmeester 
mw. P. Schölvinck, 
J. Creyghton, 
H. van Gelderen. 
E. Brons 

In oktober van het verslagjaar overleed ons be- 
stuurslid, Paula Schölvinck, wier In Memoriam u 
in de Hart van de Stad Krant nr. 67 van novem- 
ber 1993 aantrof. 
Andere bestuursmutaties waren er in 1993 niet, 
zodat het bestuur eind 1993 als volgt was sa- 
mengesteld: 
mw. A.W. Wamsteker-Meijer, voorzitter 

) J.J.M. Gerritsen, secretaris 
C.F. van der Schaaf, penningmeester 
J. Creyghton, 
H. van Gelderen, 
E. Brons. 

Mevr. Wamsteker gaf in het najaar te kennen 
haar nieuwe functie niet langer te kunnen combi- 
neren met het voorzitterschap van de wijkvereni- 
ging. 
Sindsdien treedt de heer Van Gelderen op als 
waarnemend voorzitter. 
Als kandidaat-bestuurslid heeft Yvonne van Deu- 
tekom meegedraaid in het bestuur in het afgelo- 
pen jaar. 

Algemene Ledenvergadering 
De Algemene Ledenvergadering werd gehouden 
op maandag 26 april 1993. Op deze vergadering 

) werden de volgende stukken goedgekeurd: 
- het verslag van de Algemene Ledenvergade- 
ring van 7 mei 1992; 
- het Jaarverslag 1992; 
- het Financieel Jaarverslag 1992; 
- de Begroting 1994. 
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SPECIAALZAAK VOOR 
g,, g £cer g g "ERAPEunscn ELAsnIscH KousEN 
AAN ..... Il.l BANDAGES, MEDISCHE HULPMIDDELEN 

Mevr. J.J. Dickhoff v.d. Linden AMBULANT 

Ziekenfondsleverancier 
Geopend maandag 13-17 uur, dinsdag t/m vrijdag van 9-17 uur 
of na telefonische afspraak. 
Doezastraat 27 2311 HA Leiden Tel. 071-132745 

Ook interieur artikelen 
en zijden bloemen 

[boersieleunst 

Het verslag van deze vergadering is gepubli- 
ceerd in de Hart van de Stad Krant nr. 66 van 
augustus 1993. 
De aanwezigen hadden liever gezien, dat de 
financiele gegevens eerder waren gepubliceerd, 
zodat men zich daarop had kunnen voorberei- 
den. Het bestuur heeft beterschap beloofd. 

In het verslagjaar 1993 waren net als het jaar 
daarvoor de belangrijkste onderwerpen voor het 
bestuur: verkeer en parkeren, diverse bouwplan- 
nen/inrichtingsplannen en de horeca. Daarbij 
kwam een belangrijk ander punt: een voor-ont- 
werp structuurplan. 

Verkeer en parkeren/structuurplan 
Belangrijke zaken in dit verband waren diverse 
gemeentelijke nota's: 
- 'De Breestraat een Leidse straat?' over het 

verkeer in de Breestraat; 
'Binnenstad Leiden: Bereikbare Kwaliteit' 
een beleidskader voor het uitvoeren van 
auto-luwe projecten; 
'Op zoek naar parkeerlokaties'; 
'Boomgaard van kennis' Voor-ontwerp 
structuurplan Leiden. 

In de wijkkrant van april werden de onderwerpen 
ingeleid, in de krant van november zijn onze 
reacties aan B & W samengevat. 
Er zijn vele protesten gerezen, waardoor de 
wethouders zich genoodzaakt zagen nogal wat 
water bij de wijn te doen. De gemeenteraad 
heeft op 15 februari 1994 conform de aangepas- 
te voorstellen besloten. 

Bouw- en inrichtingsplannen 
Met de bouw in het gat van Prinsen aan de 
Kaiserstraeat is in het verslagjaar is aangevan- 
gen. Vermoedelijk komt het in de loop van 1994 
gereed. 
Het vredesmonument werd op 7 januari 1993 
onthuld. Wij hebben gemeend aan de uitnodi- 
ging hiervoor, gezien onze opstelling, geeri ge- 
hoor te moeten geven. Overigens blijkt de van- 
dalismebestendigheid, waarvan zo hoog werd 
opgegeven, een wassen neus. Bovendien duurt 

• Huizen • Flats • Taxaties Beëdigd Taxateur 
Bemiddeling bl] aan-/verkoop, Bi] aankoop hypotheek aanvragen, 
huur/verhuur. successle aangiften enz. 

• Bedrijfs o/g • Hypotheken 
d.m.v, moderne methodes en apparatuur Een aan Uw persoonll]ke omstandigheden 

optimale kans om snel te slagen. aangepaste hypotheek Is erg belangrijk. 

• Beheer Huur Incasso •Verzekeringen 
Van verhuurde hulzen, Brandverzekeringen, W.A. verzekeringen, 
al of niet gemeubileerd of gestoffeerd. Auto's, Pensloenen, 

Levensverzekeringen enz. 

Z\ ZAALBERG 
makelaardij 

Korevaarstraat 35, 2311 JT Lelden 
Tel. 071-149147 Fax 071-128257 

Postbus 277, 2300 AG Lelden 
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het lang voor beschadigingen hersteld worden. 
Het Schilderspleintje aan de Weddesteeg is 
ruim na afloop van het Rembrandtjaar dan toch 
gereed gekomen. 
De voortgang van het Sleutelhofproject verloopt 
traag. In juni werd een info-avond gehouden 
over het voorlopig ontwerp, dat ons wel aan- 
sprak. Hangijzers zijn de plaats van het LVC en 
aanleg van de parkeergarage in de nabijheid. In 
september kwam de overleggroep bijeen. Het 
verslag hiervan is pas nu (eind februari) ontvan- 
gen. 
De plannen voor het Groencomplex zijn ge- 
splitst. Met de restauratie van de panden aan de 
Langebrug en de Pie.terskerkchoorsteeg is na 
verleende vergunning inmiddels een aanvang 
gemaakt. De zg. horecabestemming achter de 
panden aan de steeg is buiten deze vergunning 
gehouden. De plannen voor de nieuwbouw op 
het binnenterrein zijn na vele protesten (voorlo- 
pig?) ingetrokken. In wijkkrant 65 is een uitge- 
breid verslag opgenomen. 
De herinrichting van de Garenmarkt als Evene- 
mentenplein heeft in 1993 zijn beslag gekregen. 
De eind 1992 ingediende alternatieve plannen 
van omwonenden, door het bestuur grotendeels 
ondersteund, zijn niet gehonoreerd. 
Eind augustus hebben wij onze voorkeurs-vari- 
ant uitgesproken over de plannen voor het Wa- 
terpodium. Sindsdien is het stil geworden. 
Begin 1993 heeft het bestuur o.m. in de Monu- 
mentenbeheercommissie bezwaren uitgesproken 
tegen de plannen om de galerij van het Graven- 
steen op het Gerecht van glas te voorzien. B & 
W hebben uiteindelijk besloten vergunning te 
verlenen. Samen met de Vereniging Oud Leiden 
en namens 36 omwonenden heeft het bestuur in 
december beroep ingesteld bij de Raad van 
State, waardoor de vergunning is opgeschort. 
Tegen de komst van Quintus naar de Boom- 
markt bestaan geen overwegende bezwaren.· 
Wel heeft het bestuur een aantal eisen van hui- 
dige bewoners van de Boommarkt onderschre- 
ven. Met name gaat het om een inpandige fiet- 
senberging. De gemeente heeft die eis overge- 
nomen en wacht op aangepaste plannen. 
De bouwplannen voor een nieuw gedeelte van 
het Gemeentearchief hebben in de wijkkranten 
65, 66 en 67 ruim aandacht gehad. Met name 
bestaat er waardering voor de wijze waarop er 
naar de ideeën van de bouwbegeleidingscom- 
missie is geluisterd. Uiteindelijk heeft het be- 

stuur begin 1994 aandacht gevraagd voor de 
bezwaren, die bij omwonenden nog overgeble- 
ven waren. 
Tegen het voornemen van Catena om een extra 
verdieping op het huidige pand te zetten bleken 
volgens berichten nogal wat bezwaren van om- 
wonenden te bestaan. De wijkvereniging heeft 
(nog) geen verzoek gekregen de bezwaren te 
ondersteunen. 

Horeca 
Eind mei verscheen de gemeentelijke Horecano- 
ta 1993 met daarin natuurlijk voorstellen voor 
verruiming van de sluitingstijden op zaterdag, 
met name voor vrijwel alle café's. Met brief van 
4 juni hebben wij daar bezwaar tegen aangete- 
kend. Ook over voldoende controle door de 
politie hebben wij onze grote twijfel uitgespro- 
ken. 30 juni heeft de gemeenteraad een beslis- 
sing genomen. Slechts op 2 punten week de 
raad af van het voorstel van B&W: sluitingstijd 
voor terrassen is de gehele week 24.00 uur en 
aan restaurants worden dezelfde ontheffingsmo- 
gelijkheden verleend als aan café's. 
De heer Van der Schaaf is mevr. Wamsteker 
opgevolgd als lid van de Horecabegeleidings- 
commissie. 

Huisvuil 
In juni 1993 presenteerde de gemeente proto- 
type's van nieuwe containers voor glas, papier, 
GFT-afval en overig afval voor plaatsing in de 
binnenstad (zie wijkkrant 66). Bewoners dienen 
straks hun afval gescheiden naar die containers 
te brengen. Wij hebben de Dienst Milieu en 
Beheer aangeboden mee te denken bij de vast- 
stelling van de plaatsing van deze containers. 
Begrotingsproblemen hebben aanschaf voorlo- 
pig uitgesteld. Wanneer en op welke wijze e.e.a. 
zijn beslag zal krijgen is nog onduidelijk. 

Diversen 1 
) 

Op Koninginnedag organiseerden we een 
concert in de Waalse Kerk met medewer- 
king van de Streekmuziekschool Leiden e.o. 
Het bestuur heeft acte de presence gege- 
ven bij het Eeuwfeest van Augustinus. De 
festiviteiten hebben overigens vrijwel geen 
overlast bezorgd. 
Traditiegetrouw was het bestuur, ditmaal 
door de ere-voorzitter en de secretaris, 
vertegenwoordigd bij de officiele gelegenhe 

iäijerj[gird&ii 
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Leids schilder- en tekengenootschap 

"ARS AEMULA NATURAE" 
Dag- en avondkursussen 

- akwarelleren - tokonon 
- modoltekonen - otson 
- bootsoron - schildoron 
Pleterskerkgracht 9, Leiden 
Inlichtingen: Tel.: 071-14 07 84 

) 

gebaat: al laten ze in nauwe straten soms te 
weinig ruimte voor kinder- en invalidenwagen- 
tjes, over het algemeen moet je er niet aan den- 
ken dat de auto's weer dwars of pal tegen de 
gevels komen staan! 
Ten tweede: het wegverkeer is er bij gebaat: 
waar paaltjes staan, wordt niet op de stoep ge- 
parkeerd, zodat ook bredere voertuigen 
(brandweer!) er langs kunnen en fietsers minder 
worden ingeklemd. 
Ten derde: ze zijn niet ontsierend, mits ordelijk 
geplaatst: ze harmoniëren opmerkelijk met de 
oudere bebouwing; eigenlijk een fraai staaltje 
van industriële vormgeving, een modern fabri- 
kaat met een klassieke vorm en kleur; met paal- 
tjes zijn lelijke grijze tegeltrottoirs met betonran- 
den niet nodig; de ontsiering van het straatbeeld 
door chaotisch parkeren wordt door paaltjes 
teruggedrongen. 
Tot slot: het gaat mij hier helemaal niet om die 
paaltjes! Het gaat mij erom dat bestuurders te 
vlot afstand nemen van de eigen eerdere keu- 
zes, zodra de stemming jegens dat beleid min- 
der gunstig is. Hierdoor zijn de slingerbewegin- 
gen in de tijd verhevigd. 
Zo zie je dat het streven om lager, kompakter en 
op een menselijke schaal te bouwen, nu door 
architekten en bestuurders wordt afgedaan als 
"kneuterigheid"; vergelijk de Stevenshof met de 
Merenwijk (exklusief Slaaghwijk). Ook de zorg- 
vuldigheid, die werd betracht bij de beoordeling 
van de inpasbaarheid van nieuwbouw in de bin- 
nenstad, lijkt te zijn verlaten onder het motto 
"eigentijds durven bouwen". 

Ongeloofwaardig 
Misschien is dat konformisme van bestuurders 
wel de tol van een demokratisch systeem (voor 
zover het niet te wijten is aan een toenemend 
gebrek aan financiële middelen). Maar ik geloof 
dat men minder in extremen hoeft te vallen, als 
beleidsmakers het roer pas omgooien, als dat 
ècht verbetering brengt. 
Voortdurend je eerdere belijdenissen als achter- 
haald afschilderen, maakt je ook ongeloofwaar- 
dig. De intensiteit, waarmee de PvdA de laatste 
tijd al haar hoofddoelen als jeugdzonden is gaan 
afschilderen, vind ik bij voorbeeld deerniswek- 
kend. Durven veranderen is dapper, maar moet 
geen doel op zich worden! 

Programma Pieterskerk 

Vliet 40-6 23II RE Leiden Tel.071-1208 15 Fox 071-133006 

maart 
za 19 
za 26 
zo 27 

Rommelmarkt 
Gala (optie) 
Pieterskerklezing 
Cantatedienst, 

HvG 

10.00-17.00 
19.00-01.00 

14.00 

9 
Leiderdorps Kamerkoor 19.00-20.30 

do 31 Mattheuspassion, 
Bachkoor Holland 19.00-23.00 

april 
vr 01 Mattheuspassion 

Bachkoor Holland 11.30-16.30 
za 02 Beurs Oude Boeken 11.00-18.00 
zo 03) 
ma 04) Beurs Oude Boeken 11. 00-17. 00 
za 09 Rommelmarkt 10.00-17.00 
za 16) Nationaal Museum 
zo 17) Weekend 10.00-17.00 
za 23 Rommelmarkt 10.00-17.00 
zo 24 Pieterskerklezing 14.00 

mei 
za 07 Leiden English Choir, 

jubileumconcert 14.00 
zo 08 Webster University 15.00-19.00 
za 21 Schola Cantorum, 

jubileumconcert 20.15 

Verder in principe elke zondag om 15.00 Rond- 
leiding. Onder voorbehoud van wijzigingen. 

Bestuurswisselingen 

Door het terugtreden van Afra Wamsteker en 
het overlijden van Paula Schölvinck, zijn de 
afgelopen periode twee vakatures ontstaan in 
het bestuur van de wijkvereniging. Voor deze 
vakatures hebben zich inmiddels drie belangstel- 
lenden aangemeld. 
In mei a.s. ontstaat een derde vakature, als 
Coert van der Schaaf moet terugtreden, omdat 
dan hij het statutaire maximum van 6 jaar als 
bestuurslid heeft volgemaakt. Omdat dit reeds 
snel na de algemene ledenvergadering van 30 
maart aan de orde is, stelt het bestuur voor om 
de kandidatuur voor derde vakature al op deze 
ALV te behandelen. 

Het bestuur heeft er tevens bij stilgestaan 
dat enerzijds het bestuur de maximum bemen- 
sing heeft van 7 personen, terwijl het anderzijds 
weinig beroep doet op mede-wijkbewoners om 
te participeren in de werkzaamheden. Dat willen 
we veranderen; we doen u en onszelf tekort met 
een in onszelf gekeerd imago. We verwachten 
de betrokkenheid bij ons werk te vergroten, door 
u uit te nodigen om, alleen wanneer u dat uit- 
komt, ons een beetje te helpen. 
Wij verwachten dat meerdere bewoners af en 
toe best een bijdrage willen leveren aan het 
rondbrengen van de wijkkrant of aan aktiviteiten 
van één van de werkgroepen binnen het be- 
stuur. Deze werkgroepen zijn: 



8 5 
Was u niet erg jong toen u in het slagersvak kwam? 

Nog geen veertien jaar. Dat was heel normaal in 
die tijd. Mijn vader had ook een slagerij hier in 
de steeg, aan de overkant, waar nu het chinese 
restaurant Hongkong gevestigd is. Dat was oor- 
spronkelijk een spekslagerij. Mijn grootvader 
kocht die slagerij toen hij 18 jaar was. Je kunt 
het nu nog zien aan de voorgevel van restaurant 
Hongkong: boven de eerste verdieping zitten in 
de voorgevel twee varkenskoppen. Tussen die 
twee koppen is een plaat van natuursteen inge- 
metseld die nu zwart geverfd is. Maar als je 
goed kijkt zie je nog de letters die erin gebeiteld 
staan: "Spekslagerij F G.J.Leyh A° 1760". 
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Voor Paal? 
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otheek en het Burcht-komplex. 
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den van de 3 October-viering. 
Aandacht van de gemeente is gevraagd 
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ren. 
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J.J.M. Gerritsen, secretaris 
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6 "MAG HET RAAM EEN STUKJE 
VERDER OPEN ?" 

Onder deze aansprekende titel werd op vrijdag 
18 februari een conferentie over gemeentelijk 
veiligheidsbeleid gehouden. 
De conferentie diende als inhoudelijke voorberei- 
ding op een raadsdebat. In dat raadsdebat (22 
februari) werd het gemeentelijk veiligheidsbeleid 
voor de komende jaren besproken. 
De conferentie werd in samenwerking met het 
Openbaar Ministerie en de Politie Hollands Mid- 
den gehouden. 
Ondergetekende heeft namens de wijkvereniging 
deze conferentie bijgewoond en geeft in dit stuk 
hiervan een impressie. 

Als voorbereiding op deze middag kregen alle 
deelnemers de notitie "Integraal Veiligheidsbe- 
leid" toegestuurd en het programma. Naast een 
algemeen inleidend gedeelte konden we twee 
van een aantal van zes workshops bijwonen. 
Mijn, interesse ging uit naar de workshops over 
Sociale zelfredzaamheid van de burger" en "De 

samenwerking tussen gemeente en onderne- 
mers", (hoewel het als "gewone burger" moeilijk 
kiezen was omdat er meerdere interessante 
onderwerpen waren, maar je kunt niet alles heb- 
ben ... ) 
Het bleek een zeer gevarieerde samenstelling 
van deelnemers te zijn: burgemeesters, wethou- 
ders, raadsleden, rijks- en gemeenteambtena- 
ren, ondernemers, politiemensen en brandweer- 
lieden; de enkele van andere instanties afkom- 
stige deelnemers bevonden zich dus in goed 
(lees veilig) gezelschap. . 
En dan de inleiders: na het nalezen van 5 kant- 
jes aantekeningen wil ik u daar een uitgebreide 
uiteenzetting van besparen, maar ik zal de 
meest in het oog springende uitspraken weerge- 
ven: · 
"Hoe anoniemer het domein hoe meer criminali- 
teit, hoe publie- ker het eigendom hoe meer 
criminaliteit". 
"De veiligheid is het cement van een tolerante 
samenleving" (uitgangspunt van minister van 
Thijn, Binnenlandse Zaken). 
"Onveiligheid zal sneller stijgen dan het politie- 
budget op de begroting" (uit de laatste toe- 
spraak van minister Dales). 
"Neem een andere krant" (advies van een inlei- 
der aan zijn ouders, een voorbeeld om ons het 
verschil tussen objectieve (meetbare) en subjec- 
tieve (gevoelde) veiligheid duidelijk te maken. 
"Aan de slag met alle ramen open !" (dwz. alle 
betrokken instanties moeten open staan voor de 
zeer noodzakelijke samenwerking). 
T eracht merkte wethouder van Bochove ( de 

dagvoorzitter) na de inleidingen op dat er nogal 
wat tegenstrijdige adviseringen in naar voren 
gebracht werden, maar dat was natuurlijk een 
prima aanzet tot een verdere discussie. 

De workshop over samenwerking tussen ge- 
moente en ondernemers belichtte de winkelori- 
minaliteitsbeheersing (gebied Haarlemmerstraat- 
Breestraat). Discussiepunten daarin waren de 
eventuele invoering van een "baatbelasting" 
voor ondernemers en de taken en bevoegdhe- 
den van particuliere bewaking. 
In de workshop over sociale zelfredzaamheid 
van de burger werd met name uitgebreid inge- 
gaan op het door de politie gehanteerde uit- 
gangspunt dat problemen in een buurt in en 
door de buurt zelf moeten worden opgelost. 
Als geïnteresseerde in het thema veiligheid en 
als deelnemer aan de conferentiemiddag ben ik 
zeer benieuwd hoe "de gemeentelijke politiek" 
in de nabije toekomst verder vorm gaat geven 
aan een door allen voorgestaan "integraal vei- 
ligheidsbeleid". 
Ik hoop u in een volgende wijkkrant daar verder 
verslag van te kunnen doen. 

Y. van Deutekom 

Het gedicht van de Russische Marina lvavno 
Tsvetajeva op de muur van Temp/um Salomonis 
op de hoek Kloksteeg/Nieuwsteeg 

) 

Jar Zandvoort: 
de laatste echte slager 

Het valt niet mee Jarl Zandvoort te spreken te 
krijgen. De eerste keer dat we hebben afgespro- 
ken komen we niet verder dan het hek. Een de- 
gelijke metalen constructie, met daarop een 
plaatje geschroefd: stierenfokkerij. We bellen en 
rammelen aan de tralies van het hek. Er komt 
geen teken van leven vanuit de boerderij hon- 
derd meter verderop. De week daarop blijkt 
waarom Jarl verhinderd was: er moesten drie 
kalveren ter wereld worden gebracht. Die kon- 
den niet wachten. Wij wel. 

Maar nu zitten we dan toch eindelijk tegenover 
Jarl en zijn vrouw aan de huiskamertafel, met 
uitzicht op het weidse polderlandschap tussen 
Warmond en Rijnsburg. 

Een slager die kalveren ter wereld brengt, is dat niet 
een beetje de omgekeerde wereld? 

Jarl: Dat doe ik niet zelf, dat zou niet eens mo- 
gen. Daar komt de dierenarts voor. Bij deze 
vleeskoeien worden de kalveren altijd gehaald 
met de keizersnee. Dat moet vakkundig gebeu- 
ren, anders komt er grote ellende van bloedin- 
gen en infecties. Dat kwam vroeger nogal eens 
voor. De laatste jaren hebben we gelukkig een 
heel goede veearts. 

U bent kort geleden als slager vertrokken. Er zijn nu 
bijna geen middenstanders meer over in de wijk. Waar- 
om wilde u weg? 

darl: Ik was het zat. Een en veertig jaar lang heb 
ik in de winkel gestaan, vanaf mijn veertiende. 
Toen ik vijf en vijftig werd baalde ik er plotseling 
van. Ik heb het met veel plezier gedaan, maar 

) nu vond ik het welletjes. 

Was de slagerij nog wel levensvatbaar? Liep het mis- 
schien niet zo goed meer? 

Jarl: Het liep prima. Er was een goede boterham 
aan te verdienen. Ik leverde veel aan restau- 
rants, en ik had ook nogal wat klanten van bui- 
ten de wijk. Bijvoorbeeld Fransen die bij Estee 
werkten. Die weten precies welk deel van het 
rund het meest geschikt is voor een bepaald 
gerecht. Dat sneed ik dan af waar ze bijstonden. 
Voor een hollandse huisvrouw maakt het minder 
uit, die hebben geen duidelijke voorkeuren. 
Maar voor mijn speciale klanten was dat juist 
erg belangrijk. 

Had u de winkel niet aan iemand anders kunnen over- 
doen? 

Dan had iemand het op dezelfde manier moeten 
voortzetten. Van de buurt kon ik niet leven. Ik 
moest het juist hebben van de klanten buiten de 
buurt, met hun speciale wensen. Toen tien jaar 
geleden het plein voor de Pieterskerk voor au- 
to's werd afgesloten heb ik het geweten: het 
heeft mij een derde van mijn klanten gekost. Er 
zijn nu nog maar weinig slagers die voor ieder 
recept het juiste stuk vlees afsnijden, alle vlees 
is tegenwoordig voorverpakt. Er was geen goe- 
de opvolger te vinden. 

Jammer voor de wijk. 

Er is nu eenmaal ontzettend veel veranderd 
sinds ik hier begon. Er woonden veel meer ge- 
zinnen in de wijk. De Pieterskerkchoorsteeg zat 
nog vol met buurtwinkels. Iedereen kende el- 
kaar. Kinderen, die eerst aan de hand van hun 
moeder in de winkel kwamen, zag je opgroeien 
tot ze zelf als moeder, of als grootmoeder weer 
naar de winkel kwamen. Daardoor ga je je wel 
verbonden voelen met je klanten. Maar die vas- 
te klanten vertrokken steeds meer uit de wijk. 
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8 5 
Was u niet erg jong toen u in het slagersvak kwam? 

Nog geen veertien jaar. Dat was heel normaal in 
die tijd. Mijn vader had ook een slagerij hier in 
de steeg, aan de overkant, waar nu het chinese 
restaurant Hongkong gevestigd is. Dat was oor- 
spronkelijk een spekslagerij. Mijn grootvader 
kocht die slagerij toen hij 18 jaar was. Je kunt 
het nu nog zien aan de voorgevel van restaurant 
Hongkong: boven de eerste verdieping zitten in 
de voorgevel twee varkenskoppen. Tussen die 
twee koppen is een plaat van natuursteen inge- 
metseld die nu zwart geverfd is. Maar als je 
goed kijkt zie je nog de letters die erin gebeiteld 
staan: "Spekslagerij F G.J.Leyh A° 1760". 

Onze eigen winkel was oorspronkelijk een paar- 
denslagerij. Op de voorgevel staat nu 
nog:"Vleesch Houwerij". Ver voor de oorlog ves- 
tigde een paardenslager uit Den Haag zich op 
die plaats. Maar die man moest om de een of 
andere reden weer terug naar Den Haag, toen 
heeft mijn vader de winkel van hem gekocht. In 
de oorlog raakte mijn vader al z'n personeel 
kwijt. Hij is toen zelf in de paardenslagerij gaan 
staan en heeft de spekslagerij verhuurd aan 
Chinezen. Toen kwam het wel goed uit dat mijn 
vader ook nog boer was. Daardoor beschikte hij 
over meer vlees dan anderen. Als hij dieren ge- 
slacht had stonden de mensen in lange rijen in 
de steeg te wachten om op hun schaarse bon- 
nen een stukje vlees te bemachtigen. 
In 1961 hebben we de zaak van mijn vader 
overgenomen. 

Joep Creyghton 
Coert van der Schaaf 

(in het tweede deel van dit verhaal, dat in de 
volgende wijkkrant zal verschijnen, komt vooral 
de geschiedenis van de Pieterskerkchoorsteeg 
aan bod.) 

Voor Paal? 

Kentering 
Het is nu bijna 20 jaar geleden dat, binnen de 
investeringen in gemeenschapsvoorzieningen, 
een accentverschuiving plaatsvond ten gunste 
van de oude stadswijken. In Leiden niet het 
minst: de neerwaartse spiraal van kaalslag en 
verpaupering van oudere stadsdelen werd door- 
broken. Dat viel samen met het verdwijnen van 
industriële aktiviteiten in de stad. Saneren maak- 
te plaats voor restaureren en bouwen. Aanspre- 
kende voorbeelden hiervan zijn de centrale bibli- 

otheek en het Burcht-komplex. 

Auto aan banden 
Dit beleid ging hand in hand met het beteugelen 
van de ongebreidelde toename van verkeer en 
parkeren: de Haarlemmerstraat werd promena- 
de, de Breestraat en vele andere straten kregen 
éénrichtingverkeer en er kwam parkeerregule- 
ring. Niet minder belangrijk: doorbraakplannen 
verdwenen definitief in de prullemand. 
Natuurlijk liep voor deze ordening niet iedereen 
meteen warm. Het korte-termijn-effekt van der- 
gelijke maatregelen kan voor diverse soorten 
winkels negatief zijn. Middenstanders hebben 
heel wat ketelmuziek gemaakt, toen de auto 
moest verdwijnen uit de Haarlemmerstraat! Ove- 
rige, stap voor stap doorgevoerde verkeersmaat- 
regelen hebben telkens heel veel diskussie ge- 
kost. Tot op heden leveren dergelijke plannen 
de somberst denkbare voorspellingen op van 
ondernemerszijde. De bezweringen van de Leid- 
se Kamer van Koophandel zijn zo'n grijsgedraai- 
de grammofoonplaat geworden, dat Joop Wa- 
lenkamp eens sprak van de "Slaapkamer van 
Koophandel" .... 

Cees Paal 
Bij strijd horen symbolen. Destijds werden de 
"Leiden aartjes", de Leidse variant op de "Am- 
sterdammertjes", mikpunt. Deze verkeerspaal- 
tjes zijn in de oudere stadsdelen op grote schaal 
geplaatst, vooral om trottoirs vrij te houden voor 
foutparkeerders. De weerstand daartegen richtte 
zich destijds tevens tegen de motor achter de 
stadsverbetering: wethouder Cees Waal. Jaren- 
lang liepen bewoners en ondernemers te hoop 
tegen hem en "zijn" paaltjes. De woordspelin- 
gen waren niet van de lucht: Waal-palen en 
dergelijke. 
Ik denk dat Waal, in de loop der jaren, wel de 
erkenning heeft gekregen die hij verdiende. Zo 
al niet in Leiden, dan wel in Deventer, waar hij 
tot voor kort burgemeester was. Wie hem een 
beetje volgde, merkte dat hij ver boven de mid- 
delmaat uitstak. 

Pispaaltjes 
De paaltjes zijn echter altijd mikpunt gebleven. 
Niet alleen in Leiden, ook in b.v. de bakermat 
Amsterdam. Ik hoor nóóit eens een tegengeluid. 
Zelfs niet van de bestuurders achter de plaat- 
sing (gêneort men zich om het gulden principe 
te bepleiten van "vrijheid in gebondenheid", uit 
angst betuttelend gevonden te worden?) Daar- 
om provoceer ik hier maar eens, door te bewe- 
ren: de meeste Leidenaartjes zijn een zege- 
ning voor de binnenstad! Ik zal dat hieronder 
toelichten. 
Ten eerste: de voetgangers zijn er beslist erg bij 

) 

( 

) 

den van de 3 October-viering. 
Aandacht van de gemeente is gevraagd 
voor mooiere verlichting op Steenschuur 
en Vliet. In 1994 zou hier iets aan gebeu- 
ren. 

Hart van de Stadkrant 
Er zijn in het verslagjaar 4 wijkkranten versche- 
nen. Het aantal advertentiecontracten is ten 
opzichte van de vorige serie iets gedaald. 
Getracht wordt een rubriek Ingezonden van de 
grond te krijgen. 

Leden 
In de loop van 1993 werden 18 leden uit het 
ledenbestand verwijderd: 3 vanwege overlijden 
en 3 bedankten voor het lidmaatschap. De overi- 
gen werden uitgeschreven wegens wanbetaling 
(2 maal) of bleken vertrokken zonder nader be- 
richt. Daartegen meldden zich 9 nieuwe leden 
aan in de loop van 1993. Bovendien gaven in 
december 1993 zich nog 3 personen als lid met 
ingang van 1994. 
Het aantal leden kwam daarmee op 152, waar- 
van 11 donateurs. 

J.J.M. Gerritsen, secretaris 

Een onderdeel van het op 19 februari onthulde 
Reuvensmonument van beeldhouwer Frans de Wit, 
aangeboden door Vereniging Oud-Leiden. 

Onze wijk autoluw? 

De beleidsvoornemens voor de autoluwe binnen- 
stad hebben ons geruime tijd in spanning ge- 
houden. Zou er voor onze wijk werkelijk een 
beter optimum tussen bereikbaarheid en leef- 
baarheid uit de bus komen? Wij hadden B& W 
aangemoedigd om in ieder geval een oplossing 
uit te laten werken die duidelijker is dan de hui- 
dige halfbakken verkeerssituatie. 

Over het aanvankelijk gepresenteerde glo- 
bale plan voor het autovrij maken van het kern- 
winkelgebied en het autoluw maken van aan- 
grenzende gebieden, is veel ophef gemaakt. 
Daarbij hebben de hardste schreeuwers veruit 
de meeste publiciteit gekregen, maar de weer- 
stand is ook aanzienlijk. Verantwoordelijk wet- 
houder Walenkamp is flink onder druk gezet, 
zeker ook door zijn eigen achterban. Te ver- 
wachten viel dan ook dat hij, met de gemeente- 
raadsverkiezingen in zicht, veel water bij de wijn 
zou doen. 

Onlangs is de uitwerking van het plan pu- 
bliek gemaakt. Voor onze wijk lijkt het hiermee 
bepaald niet helderder te zullen te worden! Wel- 
iswaar worden marktenroute en Breestraat auto- 
vrij, maar de rest van de wijk wordt minstens 
zozeer een allegaartje als hij al is .... 
"Autovrij" wordt ook betrekkelijk. Zo zullen niet 
alle motorvoertuigen de hele week worden ge- 
weerd. Het laden en lossen wordt amper be- 
perkt, laat staan dat er nog iets van het beoog- 
de stadsdistributiecentrum terecht komt. 

Het voorliggende plan spaart de kool en de 
geit. In de gemeenteraad is het daarom ener- 
zijds met weinig enthousiasme ontvangen, maar 
is het anderzijds wel met een ruime meerder- 
heid aangenomen. 
Er liggen nog vele nadere uitwerkingen en pro- 
cedures tussen dit plan en de uitvoering. Daarbij 
zullen ook wij in de zogenaamde Klankbord- 
groep zijn vertegenwoordigd. Tevens zullen wij, 
desgevraagd, met de ambtenaren meedenken. 
Die worstelen nog met vele dilemma's. De Lan- 
gebrug is daarvan een voorbeeld: in het nu ge- 
presenteerde plan zijn er maar liefst zes sekties 
in deze straat, waarin parkeren alternerend 
wordt beperkt en helemaal niet toegestaan .... 
Voor onze hulp zullen wij ook u graag raadple- 
gen! HvG 

BIST RO 

NIEUWSTEEG 11 LEIDEN 
TEL. 071 - 123888 
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het lang voor beschadigingen hersteld worden. 
Het Schilderspleintje aan de Weddesteeg is 
ruim na afloop van het Rembrandtjaar dan toch 
gereed gekomen. 
De voortgang van het Sleutelhofproject verloopt 
traag. In juni werd een info-avond gehouden 
over het voorlopig ontwerp, dat ons wel aan- 
sprak. Hangijzers zijn de plaats van het LVC en 
aanleg van de parkeergarage in de nabijheid. In 
september kwam de overleggroep bijeen. Het 
verslag hiervan is pas nu (eind februari) ontvan- 
gen. 
De plannen voor het Groencomplex zijn ge- 
splitst. Met de restauratie van de panden aan de 
Langebrug en de Pie.terskerkchoorsteeg is na 
verleende vergunning inmiddels een aanvang 
gemaakt. De zg. horecabestemming achter de 
panden aan de steeg is buiten deze vergunning 
gehouden. De plannen voor de nieuwbouw op 
het binnenterrein zijn na vele protesten (voorlo- 
pig?) ingetrokken. In wijkkrant 65 is een uitge- 
breid verslag opgenomen. 
De herinrichting van de Garenmarkt als Evene- 
mentenplein heeft in 1993 zijn beslag gekregen. 
De eind 1992 ingediende alternatieve plannen 
van omwonenden, door het bestuur grotendeels 
ondersteund, zijn niet gehonoreerd. 
Eind augustus hebben wij onze voorkeurs-vari- 
ant uitgesproken over de plannen voor het Wa- 
terpodium. Sindsdien is het stil geworden. 
Begin 1993 heeft het bestuur o.m. in de Monu- 
mentenbeheercommissie bezwaren uitgesproken 
tegen de plannen om de galerij van het Graven- 
steen op het Gerecht van glas te voorzien. B & 
W hebben uiteindelijk besloten vergunning te 
verlenen. Samen met de Vereniging Oud Leiden 
en namens 36 omwonenden heeft het bestuur in 
december beroep ingesteld bij de Raad van 
State, waardoor de vergunning is opgeschort. 
Tegen de komst van Quintus naar de Boom- 
markt bestaan geen overwegende bezwaren.· 
Wel heeft het bestuur een aantal eisen van hui- 
dige bewoners van de Boommarkt onderschre- 
ven. Met name gaat het om een inpandige fiet- 
senberging. De gemeente heeft die eis overge- 
nomen en wacht op aangepaste plannen. 
De bouwplannen voor een nieuw gedeelte van 
het Gemeentearchief hebben in de wijkkranten 
65, 66 en 67 ruim aandacht gehad. Met name 
bestaat er waardering voor de wijze waarop er 
naar de ideeën van de bouwbegeleidingscom- 
missie is geluisterd. Uiteindelijk heeft het be- 

stuur begin 1994 aandacht gevraagd voor de 
bezwaren, die bij omwonenden nog overgeble- 
ven waren. 
Tegen het voornemen van Catena om een extra 
verdieping op het huidige pand te zetten bleken 
volgens berichten nogal wat bezwaren van om- 
wonenden te bestaan. De wijkvereniging heeft 
(nog) geen verzoek gekregen de bezwaren te 
ondersteunen. 

Horeca 
Eind mei verscheen de gemeentelijke Horecano- 
ta 1993 met daarin natuurlijk voorstellen voor 
verruiming van de sluitingstijden op zaterdag, 
met name voor vrijwel alle café's. Met brief van 
4 juni hebben wij daar bezwaar tegen aangete- 
kend. Ook over voldoende controle door de 
politie hebben wij onze grote twijfel uitgespro- 
ken. 30 juni heeft de gemeenteraad een beslis- 
sing genomen. Slechts op 2 punten week de 
raad af van het voorstel van B&W: sluitingstijd 
voor terrassen is de gehele week 24.00 uur en 
aan restaurants worden dezelfde ontheffingsmo- 
gelijkheden verleend als aan café's. 
De heer Van der Schaaf is mevr. Wamsteker 
opgevolgd als lid van de Horecabegeleidings- 
commissie. 

Huisvuil 
In juni 1993 presenteerde de gemeente proto- 
type's van nieuwe containers voor glas, papier, 
GFT-afval en overig afval voor plaatsing in de 
binnenstad (zie wijkkrant 66). Bewoners dienen 
straks hun afval gescheiden naar die containers 
te brengen. Wij hebben de Dienst Milieu en 
Beheer aangeboden mee te denken bij de vast- 
stelling van de plaatsing van deze containers. 
Begrotingsproblemen hebben aanschaf voorlo- 
pig uitgesteld. Wanneer en op welke wijze e.e.a. 
zijn beslag zal krijgen is nog onduidelijk. 

Diversen 1 
) 

Op Koninginnedag organiseerden we een 
concert in de Waalse Kerk met medewer- 
king van de Streekmuziekschool Leiden e.o. 
Het bestuur heeft acte de presence gege- 
ven bij het Eeuwfeest van Augustinus. De 
festiviteiten hebben overigens vrijwel geen 
overlast bezorgd. 
Traditiegetrouw was het bestuur, ditmaal 
door de ere-voorzitter en de secretaris, 
vertegenwoordigd bij de officiele gelegenhe 
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Leids schilder- en tekengenootschap 

"ARS AEMULA NATURAE" 
Dag- en avondkursussen 

- akwarelleren - tokonon 
- modoltekonen - otson 
- bootsoron - schildoron 
Pleterskerkgracht 9, Leiden 
Inlichtingen: Tel.: 071-14 07 84 
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gebaat: al laten ze in nauwe straten soms te 
weinig ruimte voor kinder- en invalidenwagen- 
tjes, over het algemeen moet je er niet aan den- 
ken dat de auto's weer dwars of pal tegen de 
gevels komen staan! 
Ten tweede: het wegverkeer is er bij gebaat: 
waar paaltjes staan, wordt niet op de stoep ge- 
parkeerd, zodat ook bredere voertuigen 
(brandweer!) er langs kunnen en fietsers minder 
worden ingeklemd. 
Ten derde: ze zijn niet ontsierend, mits ordelijk 
geplaatst: ze harmoniëren opmerkelijk met de 
oudere bebouwing; eigenlijk een fraai staaltje 
van industriële vormgeving, een modern fabri- 
kaat met een klassieke vorm en kleur; met paal- 
tjes zijn lelijke grijze tegeltrottoirs met betonran- 
den niet nodig; de ontsiering van het straatbeeld 
door chaotisch parkeren wordt door paaltjes 
teruggedrongen. 
Tot slot: het gaat mij hier helemaal niet om die 
paaltjes! Het gaat mij erom dat bestuurders te 
vlot afstand nemen van de eigen eerdere keu- 
zes, zodra de stemming jegens dat beleid min- 
der gunstig is. Hierdoor zijn de slingerbewegin- 
gen in de tijd verhevigd. 
Zo zie je dat het streven om lager, kompakter en 
op een menselijke schaal te bouwen, nu door 
architekten en bestuurders wordt afgedaan als 
"kneuterigheid"; vergelijk de Stevenshof met de 
Merenwijk (exklusief Slaaghwijk). Ook de zorg- 
vuldigheid, die werd betracht bij de beoordeling 
van de inpasbaarheid van nieuwbouw in de bin- 
nenstad, lijkt te zijn verlaten onder het motto 
"eigentijds durven bouwen". 

Ongeloofwaardig 
Misschien is dat konformisme van bestuurders 
wel de tol van een demokratisch systeem (voor 
zover het niet te wijten is aan een toenemend 
gebrek aan financiële middelen). Maar ik geloof 
dat men minder in extremen hoeft te vallen, als 
beleidsmakers het roer pas omgooien, als dat 
ècht verbetering brengt. 
Voortdurend je eerdere belijdenissen als achter- 
haald afschilderen, maakt je ook ongeloofwaar- 
dig. De intensiteit, waarmee de PvdA de laatste 
tijd al haar hoofddoelen als jeugdzonden is gaan 
afschilderen, vind ik bij voorbeeld deerniswek- 
kend. Durven veranderen is dapper, maar moet 
geen doel op zich worden! 

Programma Pieterskerk 

Vliet 40-6 23II RE Leiden Tel.071-1208 15 Fox 071-133006 

maart 
za 19 
za 26 
zo 27 

Rommelmarkt 
Gala (optie) 
Pieterskerklezing 
Cantatedienst, 

HvG 

10.00-17.00 
19.00-01.00 

14.00 
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Leiderdorps Kamerkoor 19.00-20.30 

do 31 Mattheuspassion, 
Bachkoor Holland 19.00-23.00 

april 
vr 01 Mattheuspassion 

Bachkoor Holland 11.30-16.30 
za 02 Beurs Oude Boeken 11.00-18.00 
zo 03) 
ma 04) Beurs Oude Boeken 11. 00-17. 00 
za 09 Rommelmarkt 10.00-17.00 
za 16) Nationaal Museum 
zo 17) Weekend 10.00-17.00 
za 23 Rommelmarkt 10.00-17.00 
zo 24 Pieterskerklezing 14.00 

mei 
za 07 Leiden English Choir, 

jubileumconcert 14.00 
zo 08 Webster University 15.00-19.00 
za 21 Schola Cantorum, 

jubileumconcert 20.15 

Verder in principe elke zondag om 15.00 Rond- 
leiding. Onder voorbehoud van wijzigingen. 

Bestuurswisselingen 

Door het terugtreden van Afra Wamsteker en 
het overlijden van Paula Schölvinck, zijn de 
afgelopen periode twee vakatures ontstaan in 
het bestuur van de wijkvereniging. Voor deze 
vakatures hebben zich inmiddels drie belangstel- 
lenden aangemeld. 
In mei a.s. ontstaat een derde vakature, als 
Coert van der Schaaf moet terugtreden, omdat 
dan hij het statutaire maximum van 6 jaar als 
bestuurslid heeft volgemaakt. Omdat dit reeds 
snel na de algemene ledenvergadering van 30 
maart aan de orde is, stelt het bestuur voor om 
de kandidatuur voor derde vakature al op deze 
ALV te behandelen. 

Het bestuur heeft er tevens bij stilgestaan 
dat enerzijds het bestuur de maximum bemen- 
sing heeft van 7 personen, terwijl het anderzijds 
weinig beroep doet op mede-wijkbewoners om 
te participeren in de werkzaamheden. Dat willen 
we veranderen; we doen u en onszelf tekort met 
een in onszelf gekeerd imago. We verwachten 
de betrokkenheid bij ons werk te vergroten, door 
u uit te nodigen om, alleen wanneer u dat uit- 
komt, ons een beetje te helpen. 
Wij verwachten dat meerdere bewoners af en 
toe best een bijdrage willen leveren aan het 
rondbrengen van de wijkkrant of aan aktiviteiten 
van één van de werkgroepen binnen het be- 
stuur. Deze werkgroepen zijn: 
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- verkeer & parkeren 
- bouwen & woonomgeving 
- vuil-/afvalproblematiek & geluidoverlast 
- (sociale) veiligheid 

- (sociale) veiligheid 
9. Rondvraag 
10. Sluiting 

Joop Gerritsen, secretaris 

Als onze uitnodiging aan u suksos heeft, willen 
wij vanaf de AL V van 1995 het bestuur met circa 
2 personen verkleinen. 

HvG 

LEDENVERGADERING 

Op woensdag 30 maart 1994 zal de ALGE- 
MENE LEDENVERGADERING plaats- 
vinden in het gebouw van Ars Aemula Naturae, 
Pieterskerkgracht 9, aanvang 20.30 uur. 

AGENDA 
1. Opening en mededelingen 
2. Verslag van de Algemene Ledenvergade- 

ring van 26 april 1993, gepubliceerd in de 
Hart van de Stad Krant nr. 66 van augus- 
tus 1993. 

3. Ingekomen en uitgegane stukken. 
4. Jaarverslag 1993. 

Gepubliceerd in dit maartnummer van de 
Hart van de Stad Krant, nr. 69. 

5. Financieel Jaarverslag 1993, aan de leden 
verzonden tegelijk met de acceptgiro voor 
1994. 

6. Begroting 1995 
7. Bestuursverkiezing 

Zoals elders in de krant te lezen treedt de 
huidige voorzitter, mevr. A. Wamsteker- 
Meijer af. Het bestuur stelt voor het huidi- 
ge bestuurslid H.D. van Gelderen als voor- 
zitter te kiezen. 
Door dit voorstel en door het overlijden 
van mevr. Schölvinck, zijn er thans 2 vaca- 
tures. In mei a.s. onstaat een 3e vacature, 
doordat de statutaire termijn van maximum 
6 jaar voor de heer C. van der Schaaf dan 
verstreken is. 
Het bestuur draagt als nieuwe bestuursle- 
den voor: 
- mevr. Y. van Deutekom, Vliet 46 
- de heer L. Schrijven, Lokhorststraat 21a 
- de heer A te Velde, Galgewater 31. 

8. Toelichting op de werkgroepen: 
- verkeer & parkeren 
- bouwen & woonomgeving 
- vuil/afvalproblematiek & geluidsoverlast 

Een uitgave van de Vereniging 
voor de Pieters- & Academiewijk 
en Levendaal-West 

KONINGINNEDAG 1994 

Programma wijkvereniging 

Op zaterdag 30 april 1994 organiseert de wijk- 
vereniging weer een inloopconcert in de Taffeh- 
zaal van het Rijksmuseum van Oudheden. Het 
concert wordt verzorgd door ensembles van de 
Streekmuziekschool Leiden e.o. en begint om 
14.00 uur. De toegang is gratis. 

Om 11.30 uur wordt op het Pieterskerkplein met 
een kleine plechtigheid een bank aangeboden 
door het bestuur van de wijkvereniging aan de 
bewoners van de wijk. 
Deze bank wordt geplaatst bij de Beatrixlinde, 
die ter gelegenheid van de inhuldiging in 1980 
door het bestuur werd geplant. 

) 

JAARVERSLAG 1993 

HART VAN DE Sp2 Kr 

Bestuurssamenstelling 
Op 1 januari 1993 was het bestuur als volgt 
samengesteld: 
mw. A.W. Wamsteker-Meijer, voorzitter 
J.J.M. Gerritsen, secretaris 
C.F. van der Schaaf, penningmeester 
mw. P. Schölvinck, 
J. Creyghton, 
H. van Gelderen. 
E. Brons 

In oktober van het verslagjaar overleed ons be- 
stuurslid, Paula Schölvinck, wier In Memoriam u 
in de Hart van de Stad Krant nr. 67 van novem- 
ber 1993 aantrof. 
Andere bestuursmutaties waren er in 1993 niet, 
zodat het bestuur eind 1993 als volgt was sa- 
mengesteld: 
mw. A.W. Wamsteker-Meijer, voorzitter 

) J.J.M. Gerritsen, secretaris 
C.F. van der Schaaf, penningmeester 
J. Creyghton, 
H. van Gelderen, 
E. Brons. 

Mevr. Wamsteker gaf in het najaar te kennen 
haar nieuwe functie niet langer te kunnen combi- 
neren met het voorzitterschap van de wijkvereni- 
ging. 
Sindsdien treedt de heer Van Gelderen op als 
waarnemend voorzitter. 
Als kandidaat-bestuurslid heeft Yvonne van Deu- 
tekom meegedraaid in het bestuur in het afgelo- 
pen jaar. 

Algemene Ledenvergadering 
De Algemene Ledenvergadering werd gehouden 
op maandag 26 april 1993. Op deze vergadering 

) werden de volgende stukken goedgekeurd: 
- het verslag van de Algemene Ledenvergade- 
ring van 7 mei 1992; 
- het Jaarverslag 1992; 
- het Financieel Jaarverslag 1992; 
- de Begroting 1994. 
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SPECIAALZAAK VOOR 
g,, g £cer g g "ERAPEunscn ELAsnIscH KousEN 
AAN ..... Il.l BANDAGES, MEDISCHE HULPMIDDELEN 

Mevr. J.J. Dickhoff v.d. Linden AMBULANT 

Ziekenfondsleverancier 
Geopend maandag 13-17 uur, dinsdag t/m vrijdag van 9-17 uur 
of na telefonische afspraak. 
Doezastraat 27 2311 HA Leiden Tel. 071-132745 

Ook interieur artikelen 
en zijden bloemen 

[boersieleunst 

Het verslag van deze vergadering is gepubli- 
ceerd in de Hart van de Stad Krant nr. 66 van 
augustus 1993. 
De aanwezigen hadden liever gezien, dat de 
financiele gegevens eerder waren gepubliceerd, 
zodat men zich daarop had kunnen voorberei- 
den. Het bestuur heeft beterschap beloofd. 

In het verslagjaar 1993 waren net als het jaar 
daarvoor de belangrijkste onderwerpen voor het 
bestuur: verkeer en parkeren, diverse bouwplan- 
nen/inrichtingsplannen en de horeca. Daarbij 
kwam een belangrijk ander punt: een voor-ont- 
werp structuurplan. 

Verkeer en parkeren/structuurplan 
Belangrijke zaken in dit verband waren diverse 
gemeentelijke nota's: 
- 'De Breestraat een Leidse straat?' over het 

verkeer in de Breestraat; 
'Binnenstad Leiden: Bereikbare Kwaliteit' 
een beleidskader voor het uitvoeren van 
auto-luwe projecten; 
'Op zoek naar parkeerlokaties'; 
'Boomgaard van kennis' Voor-ontwerp 
structuurplan Leiden. 

In de wijkkrant van april werden de onderwerpen 
ingeleid, in de krant van november zijn onze 
reacties aan B & W samengevat. 
Er zijn vele protesten gerezen, waardoor de 
wethouders zich genoodzaakt zagen nogal wat 
water bij de wijn te doen. De gemeenteraad 
heeft op 15 februari 1994 conform de aangepas- 
te voorstellen besloten. 

Bouw- en inrichtingsplannen 
Met de bouw in het gat van Prinsen aan de 
Kaiserstraeat is in het verslagjaar is aangevan- 
gen. Vermoedelijk komt het in de loop van 1994 
gereed. 
Het vredesmonument werd op 7 januari 1993 
onthuld. Wij hebben gemeend aan de uitnodi- 
ging hiervoor, gezien onze opstelling, geeri ge- 
hoor te moeten geven. Overigens blijkt de van- 
dalismebestendigheid, waarvan zo hoog werd 
opgegeven, een wassen neus. Bovendien duurt 

• Huizen • Flats • Taxaties Beëdigd Taxateur 
Bemiddeling bl] aan-/verkoop, Bi] aankoop hypotheek aanvragen, 
huur/verhuur. successle aangiften enz. 

• Bedrijfs o/g • Hypotheken 
d.m.v, moderne methodes en apparatuur Een aan Uw persoonll]ke omstandigheden 

optimale kans om snel te slagen. aangepaste hypotheek Is erg belangrijk. 

• Beheer Huur Incasso •Verzekeringen 
Van verhuurde hulzen, Brandverzekeringen, W.A. verzekeringen, 
al of niet gemeubileerd of gestoffeerd. Auto's, Pensloenen, 

Levensverzekeringen enz. 

Z\ ZAALBERG 
makelaardij 

Korevaarstraat 35, 2311 JT Lelden 
Tel. 071-149147 Fax 071-128257 

Postbus 277, 2300 AG Lelden 
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CaudAre

Jacqueline van Heteren
LangeB rug 30

2311TM LEIDEN
071-1223995

a c a d em i e
scientifique de beauté- Paris

B(bij blijven
Op zaterdag 9 april a.s. wordt in Het Leidse
Volkshuis een INFORMATIEMARKT voor 55‑
plussers georganiseerd met bovenstaand motto.
De markt is bedoeld voor voor een ieder die
wegwijs wil raken in de mogelijkheden om zo
lang mogelijk zelfstandig te blijven wonen en
actief te blijven.
Vele instellingen die werkzaam zijn voor of met
55-plussers presenteren zich met behulp van
informatiestands, demonstraties en allerlei activi‑
teiten met zowel serieuze als feestelijke kanten.
Ouderen, hulpverleners, vrijwilligers en andere
belangstellenden kunnen informatie krijgen over
de mogelijkheden op het gebied van wonen,
zorg, sport, ontmoeting, belangenbehartiging,
vrijwillgerswerk, cultuur, uitgaansmogelijkheden,
reizen, natuur, veiligheid, vervoer, studie en
cursussen.
De Infomarkt is vrij toegankelijk op het adres
Apothekersdijk 33a van 11.00 tot 16.00 uur.
Er ie koffie, thee en frisdrank te verkrijgen, als‑
mede enkele kleine hapjes.

FIRMA DE GEUS
Specialiteiten: Boerenkaas - Wijnen - Dieetartikelen

DOEZASTRAATS - 2311 HB - LEIDEN

Het Smalle Pandje Met De Brede Sortering
Sanders Wijnhuis - Doezastraat 12

>> au fin bec <<

FABERS
Kloksteeg 13 2311 SK Leiden Tel.: 071-124012

Dit is waarschijnlijk de laatste foto van het Gra‑
vensteen met een open galerij.
Het beroep dat de wijkvereniging samen de
Vereniging Oud-Leiden had ingesteld bij de
Raad van State is op 3 maart j.l. behandeld.
De uitslag luidde helaas negatief voor ons, zo‑
dat met de plaatsing van de ramen begonnen
kan worden. De motivering van de uitspraak
wordt over 6 tot 8 weken verwacht.

JG

VERBODEN TOEGANG
RESTAURANT ART.461.

KAISERSTRAAT 7LEIDENTEL. 071-143388

tklokhu
LidA‚N.V.O.

Hans van Schie Breestraat 1402311 CXLeiden Tel. 071-122213
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Koninginnedag 1994
30 april 1994

I n l o o p c o n c e r t

verzorgd door

Streekmuziekschool Leiden e.o.

in de Taffehzaal
Rijksmuseum van Oudheden

Rapenburg 28

aangeboden door

Vereniging voor Pieters- en
Academiewijk en Levendaal-west

aanvang 14.00 uur toegang gratis

Het Bestuur van de Vereniging voor Pieters- en Academiewijk en Levendaal-west
is als volgt samengesteld:

M w. A . W. Wamsteker-Meijer voorzitter Nieuwsteeg 23 tel. 124341
J.J.M. Gerritsen secretaris Rapenburg 20 tel. 120072
C . F. van der Schaaf penningmeester _ Pieterskerkchoorsteeg 23 tel. 122459
J. Creyghton lid Papengracht 20a tel. 122269
H.D. van Gelderen wnd. voorzitter Vliet 7 tel. 141146
E. Brons lid Nieuwsteeg 10b tel. 140323

Erevoorzitter: R.J. van Cruijsen

R U E n a engen o a r e n r o e m e e n s z c met ingang van: … …

zich op als lid/donateur van de ereniging voor Pieters- en Academiewijk en
Levendaal-west, en verklaart de contributie/donatie (* ) adfl. ……. te hebben

overgemaakt op de giro/bankrekening van de vereniging.

(handtekening)

postgironummer: 3664416 bankrekeningnummer: 33 55 58 402 (Rabo)

opgaven afgeven bij bestuursleden of naar postbus 11016, 2301 EA Leiden zenden.


